

Tony Elumelu Foundation Opens 2026 Entrepreneurship Programme

Africa's Leading Entrepreneurship Philanthropy Catalyses Next Generation of African Entrepreneurs



Image Caption: Tony Elumelu Foundation Opens 2026 Entrepreneurship Programme Applications, Marking Over a Decade of Pan-African Entrepreneurial Impact

r-l: Founder, Tony Elumelu Foundation, Tony O. Elumelu, CFR and Co-Founder, Dr. Awele Elumelu, OFR, at the unveiling the 2025 cohort of the Tony Elumelu Foundation Entrepreneurship Programme in 2025

- US\$5,000 non-refundable seed capital, world-class training, and mentorship for Africa's boldest founders
- 24,000+ entrepreneurs funded, 2.5 million trained, 1.5 million jobs created, US\$4.2 billion in revenue generated since 2015
- 866 Cameroonians have benefitted from this programme since 2015

The Tony Elumelu Foundation (TEF) has opened applications for the 2026 TEF Entrepreneurship Programme, calling ambitious young founders from all 54 African countries to apply now on [TEFConnect](#).

Successful applicants receive US\$5,000 in non-refundable seed capital, intensive business training, mentorship, and direct access to Africa's largest entrepreneurship network.

Since 2015, the Programme has funded over 24,000 entrepreneurs, trained 2.5 million Africans, created more than 1.5 million jobs, and generated over US\$4.2 billion in revenue, proving that African entrepreneurs can transform the continent.

The Programme is also driving inclusive growth, with women now making up 46% of TEF entrepreneurs – the highest female participation rate recorded by a programme of this scale.

Speaking on the 2026 launch, TEF Founder and Heirs Holdings Group Chairman, Tony O. Elumelu, CFR, said:

“Africa’s greatest asset is our people... Africa does not need aid; Africa needs investment, in infrastructure, in institutions, but most critically in our young.

Through the Tony Elumelu Foundation, we show that when entrepreneurs are empowered, they create jobs, drive growth, and transform communities.

Entrepreneurs are the future of Africa.”

Applications for the 2026 TEF Entrepreneurship Programme are open from 1 January to 1 March 2026 on www.TEFConnect.com.

TEF Impact

[Click here](#) for country-level data on young entrepreneurs supported through TEF’s funding, training, and mentorship in each African country. To explore TEF’s transformative impact across the continent, visit the Foundation’s [Impact Page](#) and [Annual Reports](#). To hear directly from the entrepreneurs themselves, visit the [TEF Success Stories](#) page.

About The Tony Elumelu Foundation

The Tony Elumelu Foundation (TEF) is the leading philanthropy empowering a new generation of African entrepreneurs, driving poverty

eradication, catalysing job creation, and advancing inclusive economic growth across all 54 African countries. TEF's work is rooted in Africapitalism; the belief that Africa's private sector is the most effective engine for long-term development.

The robust ability of TEF to reach entrepreneurs across geographies and sectors has enabled it to conduct innovative partnerships with the European Union (EU), United Nations Development Programme (UNDP), the International Committee of the Red Cross (ICRC), the US Government via the United States African Development Foundation (USADF), the Organisation of African, Caribbean and Pacific States (OACPS), the French Development Agency (AFD), the German Development Finance Institution (DEG), the German Agency for International Cooperation (GIZ), the African Development Bank (AfDB), Google, the United Nations Children's Fund (UNICEF) Generation Unlimited (GenU), and the Khalifa Bin Zayed Al Nahyan Foundation (KBZF).



La Tony Elumelu Foundation lance le Programme d'Entrepreneuriat 2026

La première philanthropie dédiée à l'entrepreneuriat en Afrique catalyse la nouvelle génération d'entrepreneurs africains

- 5 000 dollars US de capital d'amorçage non remboursable, une formation de classe mondiale et du mentorat pour les entrepreneurs africains les plus audacieux
- Plus de 24 000 entrepreneurs financés, 2,5 millions de personnes formées, 1,5 million d'emplois créés et 4,2 milliards de dollars US de revenus générés depuis 2015
- 866 Camerounais ont bénéficié de ce programme depuis 2015

La Fondation Tony Elumelu (TEF) a officiellement ouvert les candidatures pour l'édition 2026 de son Programme d'Entrepreneuriat, invitant les jeunes entrepreneurs ambitieux des 54 pays africains à soumettre leur dossier via la plateforme TEFConnect.

Les candidats retenus bénéficieront d'un capital d'amorçage non remboursable de 5 000 dollars US, d'une formation entrepreneuriale intensive, d'un accompagnement personnalisé par des mentors, ainsi que d'un accès direct au plus vaste réseau d'entrepreneurs en Afrique.

Depuis son lancement en 2015, le Programme a permis de financer plus de 24 000 entrepreneurs, de former 2,5 millions d'Africains, de créer plus de 1,5 million d'emplois et de générer plus de 4,2 milliards de dollars US de chiffre d'affaires, démontrant ainsi le rôle déterminant des entrepreneurs africains dans la transformation du continent.

Le Programme contribue également à une croissance inclusive, avec 46 % de femmes parmi les entrepreneurs TEF, soit le taux de participation féminine le plus élevé jamais enregistré pour un programme de cette envergure.

À l'occasion du lancement de l'édition 2026, le fondateur de la TEF et président du groupe Heirs Holdings, Tony O. Elumelu, CFR, a déclaré :

« La plus grande richesse de l'Afrique, ce sont ses populations. L'Afrique n'a pas besoin d'aide ; elle a besoin d'investissements – dans les infrastructures, dans les institutions, mais surtout dans sa jeunesse.

À travers la Tony Elumelu Foundation, nous démontrons que lorsque les entrepreneurs sont autonomisés, ils créent des emplois, stimulent la croissance et transforment les communautés.

Les entrepreneurs sont l'avenir de l'Afrique. »

Les candidatures au Programme d'Entrepreneuriat TEF 2026 sont ouvertes du 1er janvier au 1er mars 2026 sur www.TEFConnect.com .

Impact de la TEF

Les données par pays sur les jeunes entrepreneurs soutenus par la TEF à travers ses programmes de financement, de formation et de mentorat sont disponibles

sur la plateforme TEF. Pour découvrir l'impact transformateur de la Fondation à l'échelle continentale, consulter la page Impact et les rapports annuels de la TEF. Les témoignages des bénéficiaires sont accessibles sur la page Success Stories.

À propos de la Tony Elumelu Foundation

La Tony Elumelu Foundation (TEF) est la principale organisation philanthropique dédiée à l'autonomisation d'une nouvelle génération d'entrepreneurs africains, à l'éradication de la pauvreté, à la création d'emplois et à la promotion d'une croissance économique inclusive dans les 54 pays africains. L'action de la TEF s'inscrit dans la philosophie de l'Africapitalisme, qui considère le secteur privé africain comme le moteur le plus efficace du développement durable à long terme.

Grâce à sa capacité éprouvée à toucher des entrepreneurs de divers secteurs et régions, la TEF a noué des partenariats stratégiques avec plusieurs institutions internationales, notamment l'Union européenne (UE), le Programme des Nations unies pour le développement (PNUD), le Comité international de la Croix-Rouge (CICR), le gouvernement des États-Unis via l'USADF, l'Organisation des États d'Afrique, des Caraïbes et du Pacifique (OEACP), l'Agence française de développement (AFD), la DEG, la GIZ, la Banque africaine de développement (BAD), Google, l'UNICEF – Generation Unlimited (GenU) et la Fondation Khalifa Bin Zayed Al Nahyan (KBZF).